
میز خبرخبر

 تقدیر مدیر عامل بورس کالا از 
پشتیبانی اهالی بازار سرمایه

مدیرعامل شــرکت بــورس کالای ایــران از 
پشتیبانی خانواده بزرگ بازار سرمایه در حمایت 
از بورس کالا تقدیر کرد و گفت: این حمایت سبب 
ارتقای جایگاه واقعی بورس کالا در اقتصاد کشور 
و ایفای هر چه بهتر وظایف آن در ارتقای شفافیت 
اقتصاد می شــود.به گزارش روابط عمومی و امور 
بین الملل بورس کالای ایران، حامد سلطانی نژاد 
همچنین بر لزوم پرهیز از دخالت در فرآیند قیمت 
گذاری در بورس کالا تاکید کرد و افزود: تجربه های 
قبلی نشــان داده اســت این نوع از دخالت در بازار 
پتانسیل توزیع رانت را داراســت و راه حل تنظیم 
بازار و کنترل قیمت نیست.مدیر عامل بورس کالا 
در  پایان به ماده 18 قانون  توسعه ابزارها و نهادهای 
مالی و مــاده 36 قانون احکام دائمــی برنامه های 
توسعه کشور اشــاره کرد و افزود: بر اساس قانون، 
کالای پذیرفته شده در بورس از نظام قیمت گذاری 
خارج می شــود و دخالت  در فرآیند قیمت گذاری 

خلاف نص مصرح قانون است.

کسب ۷ تندیس استاندارد ملی 
واستانی ۹۹ توسط پگاه

برای دومین ســال متوالی، ازبین ۲۲ شرکت 
برتر ایران در حوزه استاندارد ملی،3 شرکت تابعه 
صنایع شیر ایران هستند. به گزارش روابط عمومی 
و امور بین الملل شرکت صنایع شیر ایران )پگاه(، 
همزمان با روز جهانی اســتاندارد و طی مراسمی، 
تندیس واحد نمونه اســتاندارد ملــی، به مدیران 
عامل شــرکت های شیر پاســتوریزه پگاه شیراز، 
اصفهان و تهران اعطا شد.در این مراسم و از میان ۲۲ 
شرکت دریافت کننده تندیس استاندارد کشوری، 
3 شرکت تابعه پگاه این نشــان را دریافت کردند.

گفتنی است، این نشــان بدان جهت به شرکت ها 
اعطا می شود که محصول شــرکتی عدم انطباقی 
در مشخصات و کیفیت نداشته باشــد. بازدیدها 
نیــز دوره ای و نمونه برداری از بازار در شــهرهای 
مختلف توسط سازمان ملی استاندارد رخ می دهد 
و شرکت ها هیچ دخالتی در نتایج ندارند .بر پایه این 
گزارش، در ســال جاری ۴ شرکت شیر پاستوریزه 
پگاه لرستان، کرمان و گلستان و شیرخشک نوزاد 
پگاه نیز نشان اســتاندارد نمونه استانی اعطا شده 
است.مدیران کیفیت شرکت های شیر پاستوریزه 
کرمان، فارس، اصفهان و شیرخشــک نوزاد پگاه 
نیز به عنوان مدیران برتر کیفیت استانی، شناخته 
شدند.گفتنی است، شرکت صنایع شیر ایران، در 
تدوین اســتاندارهای ملی نیز نقش موثری دارد 
و ریاســت و عضویت ۵ کمیته بین المللی متناظر 

استاندارد را نیز داراست.

ریزش ۱۰ تا ۲۰۰ میلیون 
تومانی قیمت خودرو در بازار

 روند ریزشــی قیمت خودرو که از ابتدای هفته 
جاری آغاز شده بود، همچنان ادامه دارد و کاهش 
1۰ تــا ۲۰۰ میلیــون تومانی قیمت هــا در انواع 
خودروهای داخلی، مونتاژی و خارجی به چشــم 
می خورد.به گزارش ایرنا، بررســی ســایت های 
خودرویی و تماس بــا آگهی دهندگان خودرویی 
در روز جاری )دوشــنبه( حاکی از متوسط قیمت 
3۰۰ میلیــون تومانی هر دســتگاه پــژو پارس. 
ال. ایکــس، ۲۹۵ میلیون تومانی پــژو ۲۰6 وی 
هشــت، ۴۲۵ میلیون تومانی پــژو ۲۰۷ دنده ای 
پانورامــا، ۴۴۰ میلیــون تومانی دانــگ فنگ اچ 
3۰ کراس مــدل ۹8، 33۰ میلیــون تومانی دنا 
معمولــی، ۲۹۵ میلیون تومانی ســمند ای. اف۷ 
دوگانه ســوز و 3۷۰ میلیون تومانــی ال۹۰ تیپ 
ای۲ بود.در این پیوند، »نعمت الله کاشــانی« نایب 
رییس اتحادیه نمایشــگاه داران خــودرو تهران 
امروز در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا، علت 
اصلی این موضوع را افزایــش بی رویه قیمت ها در 
هفته های گذشــته عنوان کرد.وی گفت:  با وجود 
روند کاهشی قیمت ها، در عمل خریداری در بازار 
نیست و معامله ای انجام نمی شود.این مقام صنفی 
تاکیدکرد:  اگر مــردم به نخریدن خــودرو ادامه 
دهند، ریزش قیمت ها تداوم خواهد داشــت، زیرا 
قیمت ها به حدی بی رویه بالا رفته بود که در عمل 
قدرت خریدی وجود نداشت.نایب رییس اتحادیه 
نمایشگاه داران خودرو تهران خاطرنشان کرد:  در 
سه روز گذشته شــاهد کاهش 1۰ تا 1۵ میلیون 
تومانی قیمت خودروهای داخلی از جمله سمند 
و پژو پارس بودیم و این کاهــش برای خودروهای 
مونتاژی تا ۵۰ میلیون تومان بوده است.کاشــانی 
ادامه داد: در خودروهای خارجی این کاهش تا ۲۰۰ 
میلیون تومان در برخی مدل های بی. ام. دبلیو هم 
دیده شده و معدود افرادی که به دلیل نیاز شخصی 
حاضر به فروش خودروی خود با قیمت پایین تر تا 

این رقم شده بودند، نیز موفق به فروش نشدند.

۱۲ هزار واحد مسکن ملی اول 
آبان افتتاح می شود

 معاون مسکن و ساختمان وزارت راه جزئیات 
افتتاح  مسکن ملی را که با حضور رییس جمهوری 
در اول آبان ماه انجام می شــود، تشــریح کرد و از 
تعیین تکلیف نهایی ۴۰۰ هزار واحد مسکن ملی در 
قالب واگذاری زمین و یا معرفی افراد به پروژه های 
آغاز شــده و در حال ســاخت خبر داد.به گزارش 
وزارت راه و شهرســازی، »محمود محمودزاده« 
درباره جزئیات افتتاح  طرح اقدام ملی مسکن که 
بخشی از آن ها شــامل افتتاح و برخی شامل آغاز 
عملیات اجرایی است گفت: بخشی از برنامه های 
ویدئوکنفرانســی ریاســت جمهوری در بخش 
مسکن نیز شــامل بهره برداری از بیش از ۴۰ هزار 
واحد مسکن مهر باقی مانده است که به متقاضیان 
تحویل می شود.معاون مســکن و ساختمان وزیر 
راه و شهرســازی گفت: بنابر قولی کــه وزارت راه 
و شهرســازی داده بود، افتتاح  طرح هــای اقدام 
ملی مســکن و همچنین باقی مانده های مسکن 
مهــر،  روز پنجشــنبه اول آبان ۹۹، به ریاســت 
حجت الاســلام والمســلمین حســن روحانی 
ریاســت جمهوری، با حضور 31 استاندار و وزرای 
راه و شهرســازی و آمــوزش و پرورش به شــکل 

ویدئوکنفرانس انجام می شود.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی در خصوص 
جزئیات افتتاح این طرح هــا، توضیح داد: بخش 
اول مراســم روز پنجشــنبه، اول آبان ماه، افتتاح 
پروژه های طرح اقدام ملی اســت که در این بخش 
11 هزار و ۵6۰ واحد در هشــت اســتان افتتاح 

می شود.
وی گفــت: علاوه بر ایــن واحدهــا، برخی از 
پروژه های بافت فرسوده که توسط مالکان احداث 

شده است نیز در سراسر کشور، افتتاح خواهد شد.
محمودزاده بخش دوم افتتاح های را شــامل 
واگذاری زمین به گروه های ســاخت عنوان کرد و 
گفت: 13۵ هزار زمین به گروه های ساخت واگذار 
می شــود که از این تعداد ۹۵ هــزار قطعه، ظرف 
یک سال گذشته واگذار شــده و در این مراسم ۴۰ 
هزار واحد دیگر واگذار می شود. در این بخش، هر 
پلاک به گروه های سه  نفر به بالا واگذار می شود تا 
نسبت به احداث واحد مسکن ملی، اقدام کنند.وی 
بخش دیگر مراســم روز پنجشنبه را معرفی ۲۵3 
هزار نفر به ۲۵3 هزار واحد مســکن ملی در حال 

احداث برشمرد.
به گفته معاون وزیر راه و شهرســازی، حدود 
1۴ هزار و ۵۰۰ واحد مســکن ملی در بافت های 
فرسوده در حال انجام است که از این تعداد 6 هزار و 

۷۰۰ واحد در این مراسم به بهره برداری می رسد.
محمودزاده همچنین بخشی از این مراسم را  
آغاز واحدهای مسکن ملی در قالب تفاهم نامه ها 
با دیگــر وزارتخانه ها عنوان کــرد و  گفت: حدود 
6۹ هزار واحد مســکن ملی در قالب تفاهم نامه ها 
آغاز عملیات اجراییشــان انجام خواهد شد که از 
این تعداد، 3۰ هزار واحد مسکن ملی فرهنگیان، 
3۷ هزار واحد مسکن ملی نیروهای مسلح، ۲ هزار 
واحد مسکن ملی کارگران اســت. در این مراسم، 
آغاز عملیات اجرایی ساخت مسکن فرهنگیان به 
شکل نمادین با حضور وزیر آموزش و پرورش انجام 
خواهد شــد. پیش تر نیز 1۴ هزار و ۵۰۰ واحدی 

برای فرهنگیان کلنگ زنی شد.
محمودزاده تصریح کــرد: در مجموع به غیر از 
مسکن مهر تعداد ۴۰۰ هزار واحد مسکونی اقدام 
ملی، تعیین تکلیف می شود که برخی از آن ها در 
قالب واگذاری زمین و برخی در قالب معرفی افراد 

به پروژه ها است.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی، بخش آخر 
برنامه ویدئوکنفرانسی با رییس جمهور را افتتاح 
باقی مانده های مسکن مهر برشمرد و گفت: افتتاح 
۴۰1۰8 واحد مسکن مهر در روز پنجشنبه انجام 
خواهد شد که با این افتتاح در تعدادی از استان های 
کشور مسکن مهر، به طور کامل به اتمام می رسد و 

جشن اختتام آن همزمان برگزار خواهد شد.
وی یادآور شد: در مجموع ۵3 هزار واحد مسکن 
مهر باقی مانده است که در مراحل مختلف ساخت 
قرار دارد. بر اســاس برنامه ریزی که اســتان ها و 
دستگاه های متولی داشــتند باید ظرف روزهای 
آتی آنها نیز به اتمام برسد و تحویل متقاضیان شود.

به گزارش ایرنا مراســم بخش مســکن، روز 
پنجشنبه، اول آبان با حضور رییس جمهوری است 
و 31 استاندار به شــکل میهمان برخط در جلسه 
حضور دارند. همچنین، مراســم هایی به شــکل 
مجازی در شهرهای ســیرجان به عنوان پایلوت 
افتتاح 11هزار و ۵6۰ واحد اقدام ملی خواهد بود. 
13۵ هزار واحد واگذاری زمین و ۲۵3 هزار واحد 
مسکن ملی معرفی به پروژه های اقدام ملی به شکل 
پایلوت در شهر بیرجند در خراسان جنوبی انجام 
می شود. مراســم کلنگ زنی و تفاهم نامه های در 
شهر هشتگرد در استان البرز و افتتاح مسکن مهر 

در شهر پردیس انجام می شود.

 رئیس کل بانک مرکــزی می گوید اســامی ۲۵۰ 
صادرکننده بدحســاب که حتی یک دلار ارز به کشور- 
به گزارش ایســنا، عبدالناصر همتی در جلسه شورای 
گفت وگوی دولت و بخش خصوصی اظهار کرد: با توجه 
به شــرایط فعلی، صادرات برای ما اهمیت بسیار زیادی 
دارد و از این رو بانک مرکزی به هیچ عنوان قصد فشــار 
آوردن به صادرکنندگان تا جایی که آنها نتوانند کار خود 
را پیگیری کنند، ندارد اما با این وجود رفع تعهد ارزی نیز 
به عنوان یکی از اولویت های جدی کشور دنبال خواهد 

شد.
وی ادامه داد: با توجه به شرایط تحریم ما مجبوریم که 
ســختگیری ها را ادامه دهیم زیرا برای واردات کالاهای 
مورد نیاز کشــور به ارز نیاز داریم ولی این به هیچ عنوان 
به معنی نادیده گرفتن نقــش صادرکنندگان و اهمیت 

فعالیت آنها برای کشور نیست.
رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره به صادرکنندگان 
بدحســابی که ارز خــود را بازنگردانده انــد، بیان کرد: 
در کنار آن که ما تــلاش می کنیــم از صادرکنندگان 
خوشــنام تقدیر کنیم، باید در نظر داشــت که در این 
مدت ۲۵۰ صادرکننده حتی یک دلار ارز را نیز به کشور 
بازنگردانده اند. این در حالی است که این افراد باید هفت 

میلیارد دلار تعهد ارزی را اجرایی می کردند.
به گفته همتی، بررسی ها نشان داد که ۷۰ نفر از این 
افراد کارتن خــواب بوده اند و با اســتفاده از کارت های 
بازرگانی یکبار مصرف این صادرات انجام شده است. از 
این رو بانک مرکزی نام این متخلفــان را به قوه قضاییه 

تحویل خواهد داد.
رئیس کل بانــک مرکزی با بیان اینکــه تحویل نام 

صادرکنندگان بدحســاب به قوه قضاییه مصوبه سران 
قوا بوده است، بیان کرد: ما حتی تلاش کردیم افرادی که 
بخشی از ارز خود را بازگردانده اند نیز به این قوه معرفی 
نشــوند. من حتی در صحبت با رئیس قوه قضاییه اعلام 
کردم که بانک مرکزی علاقه ای به این کار ندارد اما باید 

نسبت به رفع تعهد ارزی اقدام شود.
همتی ادامه داد: وقتی واردکنندگان در مقابل بانک 

مرکزی تجمع می کنند که چرا به ما ارز نمی دهید ما باید 
به آنها چه پاسخی بدهیم. در این تردیدی نکنید که نظر 
دولت و بانک مرکزی حمایت قاطــع از صادرکنندگان 
اســت. اما بحث تعهد ارزی نیز برای مدیریت نیازهای 

کشور اهمیت جدی خواهد داشت.
وی درباره پیشنهاد مطرح شــده در رابطه با تهاتر ارز 
واردات و صادرات نیز بیان کرد: اگر وزیر ســمت در این 
زمینه قبول مســئولیت می کند و برای مثال به ما اعلام 
می کند که فلان صادرکننده برای واردات اولویت دارد ما 
این موضوع را قبول می کنیم اما باید مسئولیت آن تقبل 
شود. ما معتقدیم کاهش صادرات به دلیل بخشنامه های 
بانک مرکزی نبوده است و این موضوع پشت پرده هایی 

دارد که ما از آن خبر داریم.
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه کشــور دوران 
اوج تحریم را پشــت سر گذاشته اســت، تاکید کرد: ما 
امیدواریم در شش ماهه دوم سال جهش خوبی در حوزه 
صادرات داشته باشیم و با توجه به افزایش عرضه ارز در 
ســامانه نیما امیدواریم نرخ ارز به زودی کنترل شود. در 
روزهای گذشته به طور متوسط 1۵۰ میلیون دلار ارز در 
سامانه نیما ثبت شده و امیدواریم با عبور از اوج تحریم ها 

قیمت ها در این بازار کنترل شود.
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مراسم چهاردهمین سالروز تاسیس ایرانسل، با حضور بیژن عباسی آرند برگزار 
شد. مراسم »چهاردهمین سالروز راه اندازی شبکۀ تلفن همراه ایرانسل« در آمفی  
تئاتر ساختمان مرکزی ایرانســل با رعایت آیین نامه های بهداشتی و حضور گروه 
معدودی از اهالی رســانه و همچنین همراهی آنلاین جمع کثیری از خبرنگاران 
در بســتر تلویزیون اینترنتی لنز و پلتفرم دانا پلاس، از ساعت 1۰ صبح امروز آغاز 
شده است. بیژن عباسی آرند مدیر نعامل ایرانسل در مراسم چهاردهمین سالروز 
راه اندازی شــبکۀ تلفن همراه ایرانسل با اعلام آخرین دســتاوردهای ایرانسل در 
توسعه ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت : ایرانسل در حال حاضر با ۵/۵3 میلیون 
نفر مشترک و پوشش جمعیتی 8۹ درصدی در کل کشــور، بیش از 3۹ میلیون 
 )TD-LTE( مشترک اینترنت همراه و بیش از 66۰ هزار مشترک اینترنت ثابت
دارد. وی در ادامه با ارائه آمارهایی از پهنای باند مصرفی در شــبکۀ دیتای ایرانسل 
گفت: ترافیک روزانۀ دیتای شبکه ایرانســل از ابتدای فعالیت بیش از 1۲۲8 برابر 
شده و تجربه مشترک در استفاده از شــبکۀ دیتا نیز بیش از 1۴۰ برابر بهبود پیدا 

کرده است. همچنین بیش از 3۷ میلیون گوشی هوشمند در شبکۀ ایرانسل فعال 
اســت و روزانه یازده هزار و ۵۴3 ترابایت ترافیک مصرفی در شبکۀ دیتای ایرانسل 

رقم می خورد.
 عباســی آرند همچنین گفت: خوشــبختانه با تلاش همکاران ما ایرانسل به 
عنوان یکی از بهترین اپراتور ها شده و در حال رقابت جدی با اپرتورهایی است که 
در گذشته وجود داشتند. ایرانسل پرچمدار نســل پنجم اینترنت در کشور بوده و 
مفتخر است که حدود 11 میلیون روستایی در کشور از سیم کارت های این شرکت 
استفاده می کنند. پرداختن به نسل جدید تلفن همراه و نسل پنجم نیز از برنامه های 
ایرانسل بوده و خوشبختانه زیر ساخت لازم برای شبکه ۵جی نیز ایجاد شده است. ما 
بیش از یکسال روی این پروژه کار کردیم و در حال حاضر این پروژه صورت پایلوت 
هم در دفتر مرکزی ایرانسل راه اندازی شد و در چند نقطه دیگر تهران نیز راه اندازی 
خواهد شــد تا مردم بتوانند در قالب هات اس پات از این فناوری استفاده کنند. اما 

ابرنامه راه اندازی این شبکه در چند شهر دیگر را نیز داریم.

 جلسه هم اندیشی وزیر راه و شهرسازی با مدیران عامل شرکت های هواپیمایی 
برگزار و اعلام شد که پروازهای چارتر از ۲۵ مهر لغو شده است و ادامه نخواهد داشت 
و شــرکت های هواپیمایی از اول آبان ماه، موظف به رعایت ظرفیت 6۰ درصدی 

هواپیماها هستند.
 جلسه هم اندیشی وزیر راه و شهرسازی با مدیران عامل شرکت های حمل ونقل 

هوایی، روز دوشنبه ۲8 مهرماه در محل ساختمان شهید دادمان برگزار شد.
وزیر راه و شهرسازی در این جلسه با اشاره به شرایط حساس اقتصادی کشور، 
فشار دشمنان و جنگ تمام عیار اقتصادی با ابراز خرســندی و تشکر از همکاری 
شــرکت های هواپیمایی در ارائه خدمات هوایی بر اساس مصوبات ستاد مقابله با 
کرونا برای انتقال مسافران و تجهیزات، تأکید کرد: شرکت های هواپیمایی، ملزم 
هستند، مصوبات ستاد مقابله با کرونا در خصوص رعایت پروتکل های بهداشتی را 
دقیقا رعایت کنند و از اول آبان ماه، رعایت حداکثر 6۰ درصد ظرفیت صندلی ها در 

هواپیما الزامی است.
اسلامی با اشاره به لزوم رشد و ارتقاء صنعت هوانوردی و پشتیبانی از این صنعت، 
یادآور شد: بر اساس مصوبات ســتاد مقابله با کرونا، برای شرکت های حمل ونقلی 
به خاطر آســیب هایی که در مدت اخیر دیده اند، بیش از ۲ هــزار میلیارد تومان 
تسهیلات حمایتی در نظر گرفته شد که تاکنون حدود ۵۰ درصد این مبلغ توسط 
ایر لاین ها دریافت شده است و لازم است شرکت هایی که موفق به دریافت نشده اند، 
دلایل و روند کار خود را به سازمان هواپیمایی کشوری اطلاع دهند تا بررسی و روند 
کار تسهیل و تسریع شود.وزیر راه و شهرســازی در ادامه با توجه به رد درخواست 
افزایش قیمت بلیت هواپیما که روزهای گذشــته نرخ هایی در این خصوص اعلام 
شــده بود، برای تعیین نرخ نهایی افزایش قیمت ها با توجه به لزوم رعایت حداکثر 
6۰ درصدی ظرفیت هواپیماها از اول آبان 13۹۹ و نوسان های قیمتی و اقتصادی، 
خواســتار ارائه صورت های مالی حسابرسی شــده و مورد تایید ســال 13۹۷ و 

۹8 و شش ماهه نخســت 13۹۹ به سازمان هواپیمایی کشــوری شد تا بر اساس 
بررســی های مالی دقیق، تصمیمات لازم برای حمایت از ایرلاین ها گرفته شود و 

تسهیلات لازم برای برون رفت از شرایط حاکم اتخاد شود.
اسلامی با اشاره به لزوم کم ترین افزایش نرخ قیمت بلیت هواپیما اظهار داشت: 
بررسی هایی که ســازمان هواپیمایی کشــوری با همکاری انجمن شرکت های 
هواپیمایی انجام می دهد به زودی نرخ های جدید با رد نرخ اعلامی روزهای گذشته 
اعلام خواهد شد.پیش از این، جلسه مدیران عامل شرکت های هواپیمایی با رئیس 
سازمان هواپیمایی کشــوری برگزار شــده بود و بنابر وعده وزیر راه وشهرسازی، 
جلسه جدیدی نیز برگزار و مدیران شرکت های هواپیمایی نظرها و پیشنهادهای 
خود را ارائه کردند. مقصود اسعدی سامانی، دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی در 
این جلسه اعلام کرد: در ایام کرونا پروازهای داخلی ۴8 درصد و پروازهای خارجی 

۹6 درصد کاهش داشته است.

ایرانسل چهارده ساله شد

بیژن عباسی آرند:پوشش جمعیتی ۸۹ درصدی ایرانسل در کل کشور 

وزیر راه تاکید کرد 

الزام رعایت ظرفیت ۶۰ درصدی هواپیماها از اول آبان

۷۰صادرکننده بدحساب »کارتن خواب« هستند!

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

در کشور هیچکس از روند خصوصی سازی رضایت ندارد
رئیس اتــاق بازرگانــی ایــران می گوید روند 
خصوصی ســازی در کشــور طــوری بــوده 
کــه هیچکــس از آن رضایــت نــدارد و مقام 
معظم رهبری نیــز اعلام کردند کــه این روند 

رضایت بخش نیست.
به گزارش ایسنا، غلامحسین شافعی در جلسه 
شــورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
اظهار کرد: متاسفانه در طول سال های گذشته 
هر بار که خصوصی سازی صورت گرفته آنقدر 
نهادهای نظارتی به این حــوزه ورود کردند که 
حتی شــاهد آن بوده ایم که به دنبــال لغو آنها 

هســتند.ه گفته وی، این برخوردها باعث شده بخش خصوصی نســبت به خرید شرکت های دولتی بسیار 
نامطمئن شود و امروز بسیاری از سرمایه گذاران دیگر علاقه ای به دریافت سهام شرکت های دولتی نداشته 

باشند.
شــافعی ادامه داد: من به عنوان کســی که عضو هیات واگذاری بوده اند، می دانم که با وجود تلاش هایی که 
صورت گرفت نهادهای دولتی و شبه دولتی اجازه انجام گرفتن درست واگذاری ها را نداده اند و این مساله یک 
نارضایتی همه جانبه در کشور به وجود آورده است. متاســفانه برخی از این نهادها بخش خصوصی را رقیب 

خود می دانند و در فرایندهای واگذاری تاثیرات مخرب می گذارند.
وی خطاب به رئیس کل بانک مرکزی اظهار کرد: متاسفانه شــما در یک برنامه تلویزیونی مستقیما اعلام 
کردید که صادرکنندگان ۲۷ میلیارد دلار ارز را به کشــور بازنگردانده اند و علت افزایش قیمت دلار در بازار 
این مساله بوده است. اما امروز از این اظهارات عقب نشینی کرده اید و به تحریم ها اشاره می کنید. این موضوع 
باعث می شود نگاه مردم به صادرکنندگان منفی شود و افرادی که در طول این سال ها تلاش کردند با وجود 
تمام محدودیت ها و مشــکلات موجود فعالیت خود را ادامه داده و برای حل مشکلات کشور اقدام کنند در 
نظر مردم تضعیف شده و به آنها نگاه منفی می شود. از این رو خواسته بخش خصوصی حمایت دولت در این 

شرایط سخت و درک واقعیت هایی است که کشور با آن روبه رو است.

واکنش رئیس سازمان بورس به قیمتگذاری محصولات فولادی
رئیس ســازمان بورس گفت: تصمیم اخیر در 
مورد فرآیند قیمت گذاری و تعیین ســقف رقابت 
برای محصــولات فولادی در بــورس کالا، نتیجه 
ای جز توزیع رانت و تضییع حقوق پنجاه میلیون 

سهامدار نخواهد داشت.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ســازمان 
بورس و اوراق بهادار، حســن قالیباف اصل، رئیس 
ســازمان بورس و اوراق بهادار، در واکنش به انتشار 
دســتورالعمل قیمت گذاری فولاد از سوی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت گفت: برخی از تصمیمات 
احتمالی آتی در حوزه قیمت گذاری و تعیین سقف 

رقابت برای محصولات فولادی در بورس کالا حاکی از تکرار اقدامات اشتباه سال ۹۷ و دخالت در فرآیند ذاتی اقتصاد است.
وی ادامه داد: بر اساس تجربه قبلی این اقدام هیچ نتیجه مفیدی در بر نخواهد داشت و تنها به توزیع رانت در میان عده ای 

خاصی منجر می شود.
رئیس سازمان بورس افزود: با توجه به تأثیر قابل توجه سهام شرکت های فولادی در بازار سهام این اقدام تضییع حقوق 
۵۰ میلیون سهامدار به شمار می رود و علاوه بر کاهش درآمد شرکت ها که سود آن متعلق به سهامداران حقیقی، حقوقی و 

سهامداران سهام عدالت است، روند کلی بازار را نیز دستخوش تغییرات نامطلوب می کند.
وی ادامه داد: متأسفانه در سال ۹۷ هم اقدامی مشابه انجام گرفت و در نتیجه تا برداشته شدن سقف رقابت در بورس کالا 
بازار دچار تنش های شدیدی شد و نتیجه آن توزیع رانت و افزایش تقاضاهای کاذب محصولات فولادی جهت سوداگری و 

سفته بازی بود.
قالیباف افزود: هرچند تصمیم گیران با قصد حمایت از مصرف کنندگان و کاهش قیمت های نهایی دست به این اقدامات 
می زنند ولی متأسفانه این اقدامات نهایتاً به کاهش قیمت نهایی منجر نشــده و تنها به التهاب بازار و توزیع رانت منتهی 

می شود.
رئیس سازمان بورس ضمن درخواســت از تصمیم گیران برای توجه به نظرات کارشناسان و افراد با تجربه اضافه کرد: 
امیدوارم اقتصاد ملی شاهد تکرار این تجربه نامناسب نباشد و بهتر است برای حمایت از صنایع کشور و مصرف کنندگان از 

روش های بهینه، منطقی، اثر بخش و هدفمند تر استفاده کنیم.

روزنامه نگارمسعود ارادتمند


